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In uw brieven van 11 juni ‘Kappen met haring happen, netwerken kan ook zonder net’ en 
van 14 juni jl. ‘Veiling van paling: maling of dwaling?’ heeft u vragen gesteld over de 
Haringparty, die op 13 juni  jl. in het stadhuis is georganiseerd. Omdat beide brieven met 
elkaar samenhangen beantwoorden we uw vragen in één brief.

Informatie vooraf
Onze rol bij (het organiseren van) de Haringparty is beperkt. Wij stellen de Schepenhal 
beschikbaar aan het comité van ondernemers, dat de Haringparty organiseert en de 
uitnodigingen verzorgt. Deze organisatie maakt geen gebruik van de catering van het 
stadhuisrestaurant, maar regelt en betaalt zelf een externe cateraar, die met eigen mensen 
de vis, hapjes en drank verzorgt. Facilitaire zaken van de gemeente verleent ondersteuning 
bij de voorbereiding en het opruimen van de locatie. 

Hierna gaan we in op uw vragen van 11 juni jl.

1.Waarom heeft het college (weer) een Haringparty toegestaan in het Stadhuis? 
Wij stellen het stadhuis al jarenlang beschikbaar voor dit netwerkevenement voor 
ondernemers. Na een pauze in verband met coronajaren was dit jaar de 23e editie van de 
Nijmeegse Haringparty. Onderdeel van het programma is een veiling van haring, waarvan 
de opbrengst bestemd is voor een goed doel. Het is inmiddels een traditie geworden, 
waarbij onze Nijmeegse ondernemers elkaar kunnen ontmoeten. 

2. Is het college het met ons eens dat het beter was geweest zo’n Haringparty niet (meer) toe 
te staan in het stadhuis? Zo nee, waarom niet? 
Nee, wij zien geen reden om de Haringparty niet langer toe te staan. We hebben geen 
bezwaar tegen het eten en veilen van haring, mits duurzaam gevangen. Voor de bezoekers 
die geen haring eten waren alternatieve hapjes beschikbaar.
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3. Is het college het met ons eens dat een Haringparty een dieronvriendelijk evenement is, dat 
bovendien slecht is voor de biodiversiteit in de oceanen en voor het klimaat? Zo nee, waarom 
niet? 
Nee, wij hebben geen bezwaar tegen dit evenement. In Nederland is de visserij op en 
consumptie van haring toegestaan, wanneer er op duurzame wijze wordt gevist, waarmee 
de impact op klimaat en biodiversiteit geminimaliseerd wordt.

4. Kan het college reflecteren op hoe een Haringparty in het Stadhuis zich verhoudt tot de 
voorbeeldfunctie van het college, de gemeente en het Stadhuis? 
We vinden het faciliteren van netwerkevenement als de Haringparty in het stadhuis niet in 
strijd met de voorbeeldfunctie, die we als college en gemeente hebben. 

5. Vindt het college dat dit netwerkevenement past bij: 
a. Het concept ‘Carnivoor, geef het door’? Zo ja, waarom? 
De Haringparty werd niet door de gemeente georganiseerd en er is géén gebruik gemaakt 
van de catering van het stadhuisrestaurant, waarmee we afspraken hebben gemaakt over 
het concept ‘Carnivoor, geef het door ‘. We hebben dit concept niet opgelegd aan de 
organisatie van de Haringparty, waarbij het eten van vis onderdeel is van het evenement. 
b. Nijmegen als Green Capital? Zo ja, waarom? 
Nijmegen was Green Capital in 2018, waarbij we ons als stad geprofileerd hebben met 
duurzame ambities met ons beleid en maatregelen. Consumptie van duurzaam gevangen 
haring past daar binnen. 
c. De door de raad uitgeroepen noodtoestand voor de biodiversiteit? Zo ja, waarom? 
De Hollandse haringvangst behoort tot de duurzaamste vormen van visserij en heeft in 
2022 weer het MSC-keurmerk ontvangen. Binnen duurzame visvangst horen ook afspraken 
over populatiebescherming. Daarmee past dit binnen ons beleid voor behoud en herstel 
van biodiversiteit.
d. De uitgangspunten in haar Beleidsnotitie Dierenwelzijn? Zo ja, waarom? 
Wij vinden dat het veilen en consumeren van duurzaam gevangen haring niet in strijd is 
met de uitgangspunten Dierenwelzijn.

6. Wat vindt het college van het feit dat er sprake is van overbevissing en van quota die tegen 
wetenschappelijke adviezen ingaan, waardoor nu opnieuw haringbestanden afnemen en 
gevangen haringen steeds vaker kleiner zijn dan vroeger? 
Zie antwoord op vraag 5c. 

7. Is het college het met ons eens dat netwerken en goede doelen steunen ook zonder hapjes 
waaraan dierenleed kleeft kan plaatsvinden? Zo nee, waarom niet? 
In algemene zin kan netwerken en goede doelen steunen op allerlei manieren, met of 
zonder hapjes, al dan niet plantaardig. 

8. Is het college bereid: 
a. Zo’n Haringparty voortaan niet meer toe te staan in het stadhuis vanuit overwegingen op 
het gebied van dierenwelzijn, biodiversiteit en klimaat? Zo nee, waarom niet? 
We zien geen reden om de Haringparty niet meer toe te staan op het Stadhuis. 



Gemeente Nijmegen Pagina 3 van 3

b. Met de organisatoren in overleg te gaan om te kijken of in volgende jaren een 
diervriendelijk, liefst plantaardig alternatief kan worden georganiseerd, zoals een 
Aspergeparty? Zo nee, waarom niet? Zo ja, de Partij voor de Dieren is van harte bereid 
hierover mee te denken! 
We laten de invulling van de Haringparty over aan het organisatiecomité onder de 
gebruikelijke voorwaarden voor beschikbaar stellen van ruimten in ons stadhuis. Over het 
consumeren en veilen van paling gaan we wel in gesprek. Zie antwoord op vraag 12. 

Vragen uit de brief van 13 juni jl.
9. Was het college vooraf ervan op de hoogte dat ook paling zou worden geveild? Zo ja, heeft 
het college iets gedaan om dit te voorkomen? Zo nee, waarom niet? 
Wij waren niet op de hoogte dat er ook paling geveild zou worden. Zoals onder ‘informatief 
vooraf’ vermeld lag de verantwoordelijkheid voor de catering bij de externe organisatie. 
Daarnaast stond het niet vermeld in het draaiboek, dat vooraf met de organisatie is 
doorgenomen.
10. Is het college het met ons eens dat het een volledig verkeerd signaal afgeeft als ernstig 
bedreigde diersoorten worden geveild in het Stadhuis? Zo nee, waarom niet? Zo ja, wat gaat 
het college doen om dit een volgende keer te voorkomen? 
Paling is een bedreigde diersoort en de viswijzer adviseert om geen paling te eten. Aan de 
andere kant is het niet verboden om paling te vissen, te verkopen, noch om het te eten. Het 
feit dat er duurzame paling werd geveild in het stadhuis is iets dat we niet kunnen 
verbieden
11. Kan het college reflecteren op hoe het veilen van een ernstig bedreigde diersoort in het 
Stadhuis zich verhoudt tot de voorbeeldfunctie van het college, de gemeente en het Stadhuis? 
Zie antwoord op vraag 10
12. Vindt het college dat het veilen en/of eten van een ernstig bedreigde diersoort in het 
Stadhuis past bij de door de raad uitgeroepen noodtoestand voor de biodiversiteit? Zo ja, hoe 
dan? 
Zie ook antwoord op vraag 10. Het college is het met de PvdD eens dat het veilen van 
paling, binnen de muren van het stadhuis, niet past bij de manier waarop we als gemeente 
bij willen dragen aan betere biodiversiteit. Als het een eigen activiteit betrof, zouden we als 
de gemeente geen paling veilen. We gaan het gesprek hierover aan met de organisator en 
doen een beroep op hen om in het vervolg geen paling meer te veilen.

Hoogachtend,

Het college van burgemeester en wethouders van Nijmegen

A.P.W. van de Klift H.M.F. Bruls
gemeentesecretaris burgemeester


